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Vážený pane náměstku, 
 
 
na základě Vašeho dotazu týkající se sociální služby nízkoprahové zařízení pro děti a mládež 

(registrační číslo 3838899) poskytované organizací Futra z. s.  Vám sděluji: 

 

Výše uvedená sociální služba vychází z procesu plánování sociálních služeb na území naší obce, 

je zařazena do procesu komunitního plánování, viz. Střednědobý plán rozvoje sociálních služeb a 

navazujících aktivit ve městě Orlová a správním obvodu na období 2016-2018, pracovní skupina 

Děti, mládež a rodina, Strategický cíl č. 1, opatření 1.1, 1. 2, 1. 3.  

(www.mesto-orlova.cz, lišta „Nepřehlédněte“). Sociální služba se podílí pravidelně na všech 

společných aktivitách v rámci procesu komunitního plánování. Nízkoprahové zařízení pro děti a 

mládež je umístěno v panelové zástavbě, v těsné blízkosti bytového domu „Doubravan“, kde 

máme 211 bytů, z nichž v 90 bytech jsou nižší náklady na bydlení a v nájmech jsou rodiny sociálně 

slabší. Děti od 12 let z těchto rodin od roku 2014 začaly častěji navštěvovat nízkoprahové zařízení, 

což vedlo k navýšení kapacity služby. V roce 2016 z tohoto důvodu byla navýšena také 

neinvestiční dotace z města (2015 – 20 tis., 2016 – 90 tis. + 5 tis.). Děti a mládež, která v minulých 

letech ve větší míře poposedávala bez výrazné aktivity kolem domu, nyní smysluplně tráví volný 

čas v nízkoprahovém zařízení a klubu Futra. 

V případě vyřazení služby z Krajské sítě sociálních služeb se obáváme nárůstu sociálně 

patologických jevů u dětí od 12 let a mládeže především ve zmíněné lokalitě a jejím blízkém okolí. 

V případě, že by sociální služba byla vyřazena z Krajské sítě sociálních služeb, město Orlová by 

nemohlo poskytnout dotaci na provoz sociální služby v plné výši, a proto předpokládáme, že by 

služba zanikla. 

   

Celá situace nás velmi zaskočila, protože se službou nebyly nikdy žádné problémy, průběžně byla 

sociální služba několikrát navštívena, nikdy jsme neměli výhrady k činnosti, zaznamenali jsme také 
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snahu o zlepšení prostředí, ve kterém děti a mládež tráví volný čas. Několikrát jsme navštívili také 

klub, protože jsme reagovali na chování mládeže (hlučnost) před a po akcích na venkovním 

prostranství, které pořádal klub FUTRA. Ani tam jsme neshledali žádné nedostatky. 

 

Pokud se město Orlová bude moci nějakým způsobem podílet na řešení celé situace, aby sociální 

služba mohla nadále fungovat na území města, budeme připraveni spolupracovat. 

 

S pozdravem 

 

„otisk razítka“ 

 

 

Ing. Tomáš Kuča, v. r. 

starosta města Orlová 
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